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Jarní radosti

Sbor dobrovolných hasičů Libkov se od 3. května pyšní novým hasičským
zázemím. Více str. 4. Foto Vlastimil Hálek

Na letošním ročníku Chodské ligy mladých hasičů 3. května v Pocinovi‑
cích se na úvod soutěže představili ti úplně nejmenší hasiči, které společ‑
ně s rodiči připravil pan Václav Ponocný st.    Leon Stavovčík

Každoroční okrskovou hasičskou soutěž letos pořádal SDH Stanětice
v okrsku Zahořany. Oprechticím zacinkaly medaile hned v několika katego‑
riích, a to 1. místo – děti z přípravky, 3. místo starší děti a již po desáté za
sebou obsadili první místo muži. Bylo co slavit. Gratulujeme a děkujeme.  

Za SDH Oprechtice Martina Štenglová

Základní škola Koloveč v sobotu 26. dubna slavila 70 let od svého založení.
Před budovou přítomné vítala ředitelka Mgr. Romana Šeterlová spolu se
starostou městyse Ing. Václavem Perglem. Foto Petr Dolejš, více str. 8.
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Hned po otevření v listopadu loňského roku začali nejen
obyvatelé Hříchovic využívat nové multifunkční hřiště. Kromě
každotýdenních rekreačních fotbálků mezi členy FC Kozí Doly
hřiště pravidelně obsazovaly k zimní přípravě i další fotbalové
týmy. Například starší a mladší fotbalisté z Kolovče nebo
z Kouta. Někteří starší spoluobčané zase chodí hrát tenis,
schází se skupinka na volejbal a o Silvestru zde proběhlo fut‐
salové utkání hříchovických obyvatel „mladí vs. staří“.  Hlavní
využití ale hřiště našlo u místních dětí a mládeže. Zatím snad
nebyl den, a to i za mrazu, kdy by jej nenavštívili a nezkoušeli
alespoň kopat na bránu, nebo trefit koš. Díky osvětlení mohly
jít děti na hřiště každý den po škole, i když už byla tma. Na jaře
zde proběhl např. kondiční trénink pro děti nebo tradiční pou‐
ťový fotbal.   Tomáš Wurm, SDH Hříchovice

Na novém hřišti v Hříchovicích

Do dubnového turnaje ve stolním tenise
v Chodské Lhotě se přihlásilo 26 hráčů, kteří byli
rozlosováni do čtyř skupin: 

A) Jan Michal (Sokol Lhůta), Lukáš Svoboda (Sokol
Pocinovice), Jaroslav Beneš (Sokol Domažlice), Karel
Šlajer (Sokol Hluboká), Zdeněk Mayer (Sokol Blíže‐
jov), Miroslav Zajíc (Sokol Ch. Lhota), Petr Holinka
(Sokol Kdyně). 

B) Josef Němec ml. (Sokol Domažlice), Václav No‐
vák (Sokol Pocinovice), Jiří Toman (Sokol Blížejov),
Miroslav Hupák (Sokol Milavče), Jiří Bláha (Sokol Ch.
Lhota), Dana Kociánová (Sokol Kdyně). 

C) Milan Strakoš (Sokol Blížejov), Vratislav Baštář
(Sokol Blížejov), Filip Folk (Sokol Plzeň 5), Světlana
Václavovicová (Sokol Domažlice), Vít Mutl (Řevnice),
Michal Šuranský (Sokol Ch. Lhota), Jan Dufek (Sokol
Kdyně). D) Josef Němec st. (Sokol Milavče), Josef

Šmíd (Sokol Pocinovice), Tobiáš Janovec (Sokol Mi‐
lavče), Radek Baštář (Sokol Blížejov), Václav Vávra
(Sokol Ch. Lhota), Martin Kocián (Sokol Kdyně). 

Ve skupinách se utkal každý s každým, hrálo se na
dva sety do 21, za výhru 2:0 se udělovaly 3 body, za
remízu 1:1 se uděloval 1 bod. Do vyřazovací části
turnaje, která se již hrála na dva vítězné sety do 21 se
probojovali vždy první dva hráči z každé skupiny. 

Vítězové skupin: Jan Michal, Josef Němec ml.,
Vratislav Baštář, Václav Vávra. Postupující z 2.
místa: Lukáš Svoboda, Dana Kociánová, Milan
Strakoš, Radek Baštář. Celkovým vítězem se na‑
konec stal Jan Michal, který ve finále porazil obháj‐
ce loňského prvenství Josefa Němce ml. 2:1 na sety. V
zápase o 3. místo porazil Vratislav Baštář svého od‐
dílového kolegu Milana Strakoše 2:0.  

Milan Zajíc, foto Hana Šimková

Chodsko‑lhotská 21

16. května vyrazilo 40 žáků druhého stupně mrákov‑
ské školy na tradiční turistický kurz. Jubilejní 10.
ročník putování po českých a moravských pohořích
je podruhé v historii zavedl do Jeseníků, které opět
„nezklamaly“: zima, vítr, akorát místo deště byli od‑
měněni pořádnou dávkou sněhu! Vzhledem k tomu,
že součástí akce byl 20kilometrový přechod po hře‑
benech v plné polní, kdy se šlo buď sněhem, nebo vo‑
dou, lze konstatovat, že v Mrákově mají opravdu děti
do nepohody – v celodenním dešti to všichni perfek‑
tně zvládli a mnozí s úsměvem na rtech. Jak se říká –
zážitek nemusí být pozitivní, hlavně když je intenziv‑
ní. Minimálně ta druhá část tohoto tvrzení byla ten‑
tokrát splněna do puntíku.   ZŠ Mrákov

Mrákovští jezdí v květnu za sněhem

V dubnu se v Domažlicích konalo Okresní
kolo soutěže mladých cyklistů a Okresní
soutěž mladých zdravotníků, kterých se
naše škola každoročně zúčastňuje. Letos se
naši žáci umístili na I. místě dopravní sou‑
těže, a na II. místě zdravotnické soutěže.
Dětem i pedagogům gratulujeme.  

Mgr. Milada Mazancová

Koutští zdravotníci
a cyklisté vítězili

Přátelské fotbalové utkání mladších
přípravek Zahořany vs. Koloveč.



Dne 7. května jsme se set‐
kali s Konvojem svobody,
který se vydal po stopách
US. Army na Chodsku. Tato
významná událost se ode‐
hrála v blízkosti Památníku
kapitulace německých vojsk,
který je umístěn před do‐
mem č.p. 1 ve Všerubech.
Právě zde měl velitel 90. US
pěší divize, brigádní generál
Herbert L. Earnest, dne 4.
května 1945 v 16 hodin přij‐
mout kapitulaci 11. pancé‐
řové divize generálporučíka
Wenda von Wietersheima s
velitelem generálmajorem
H. F. Treuschem von Buttlar
– Brandenfelsem.

Zástupci městyse Všeruby společně se zá‐
stupci Klubu vojenské historie Domažlice
uctili památku našich osvoboditelů polože‐
ním květin k Památníku kapitulace. Tento akt
byl hluboce dojemný a připomněl nám vý‐
znamné okamžiky naší historie.

Konvoj pokračoval do obce Brůdek, do míst
u kostela svatého Václava. Právě zde v červnu
1945 proběhla polní mše za přítomnosti vzác‐

ného hosta generála George
Smith Pattona, velitele 3.
americké armády, která
osvobodila západ a jihozá‐
pad Čech. Generál Patton
společně se svým doprovo‐
dem přistál na kdyňském
letišti v lokalitě Na Kobyle a
odtud přejel ke kostelu sva‐
tého Václava v Brůdku.

Generál George Smith
Patton

Generál George Smith
Patton, známý také jako
„Old Blood and Guts“, se na‐
rodil 11. listopadu 1885
v San Gabriel, Kalifornie,
USA. Pattonova kariéra za‐

čala na Vojenské akademii Spojených států ve
West Pointu, kde studoval a později se stal dů‐
stojníkem kavalerie. Během první světové vál‐
ky velel tankové jednotce a byl zraněn v boji.
Patton byl jedním z nejvýznamnějších americ‐
kých generálů během druhé světové války.
Patton byl známý svou brilantní taktikou a
schopností rychle se přizpůsobit měnícím se
podmínkám na bojišti. Během své kariéry zís‐
kal mnoho vyznamenání, včetně dvou Křížů

za vynikající službu a tří Medailí za vynikající
službu armády.

Tento významný historický okamžik si při‐
pomínáme s vděčností a úctou k těm, kteří bo‐
jovali za naši svobodu. Děkujeme všem, kteří
se podíleli na organizaci a účasti na této vzpo‐
mínkové akci. Vaše přítomnost a podpora jsou
pro nás nesmírně cenné a pomáhají nám udr‐
žovat živou památku na tyto hrdinské činy.  

Václav Bernard
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Po stopách US. Army na Chodsku

Dne 5. května za deštivého počasí o 1/2
10 hod. dopolední vpochodovala do naší
obce směrem od Kdyně prvá vojenská
formace 3. americké armády, za radost‑
ného vzrušení všeho občanstva.
Mužstvo tohoto voj. útvaru chovalo se
ukázněně a k místnímu obyvatelstvu
přátelsky.  Výňatek z kroniky obce Kout
na Šumavě
V pondělí 5. května 2025 si na návsi

v Koutě na Šumavě občané, děti ze zá‐
kladní a mateřské školy a hosté připom‐
něli 80. výročí osvobození obce. Na zá‐
věr akce položil starosta obce a zástupci
spolků kytici k pomníku padlým u mís‐
tního hřbitova. Děkujeme účastníkům
konvoje s dobovou technikou.  

OÚ Kout na Šumavě

Želvy Ninja na Orlovicích
Nezapomenutelná akce, kte‑
ré se zúčastnilo více než tři‑
cet dětí, se konala 9.–11.
května na Orlovicích. Pro‑
gram se tentokrát nesl v du‑
chu filmového tématu – Želvy
Ninja. Děti se tak na celý ví‑
kend proměnily v odvážné
bojovníky, kteří společně pře‑
konávali překážky, plnili mi‑
se a soutěžili o vítězství. Dě‑
kujeme PS Safír Kdyně i dě‑
tem za krásný víkend. 

Pavla Hrubá

Pietní akt Památku obětí první a druhé svě‐
tové války a osvobození Kolovče vojáky
americké armády připravil městys Koloveč
na pátek 2. května. Ve slavnostním průvodu
defilovali za zvuků dechové hudby členové
klubu vojenské historie, zástupci městyse,
členové SDH Koloveč, mladí hasiči Koloveč
i mažoretky místní ZŠ. Po uložení věnců a
kytic následoval krátký projev starosty
městyse Koloveč Ing. Václava Pergla, taneč‐
ní vystoupení mažoretek i prohlídka auten‐
tické vojenské válečné techniky.  Následova‐
lo posezení s dechovou hudbou v Restaura‐
ci Šumava. Petra Křížová, foto Petr Dolejš 
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V Libkově slavnostně otevřeli novou hasič‐
skou zbrojnici. Od dnešního dne se Sbor do‐
brovolných hasičů Libkov, malebné vesnice
s bohatou historií, jejíž první písemná zmín‐
ka sahá až do roku 1379, pyšní moderním
zázemím. Starostka obce Libkov Barbora
Černá v úvodním projevu mimo jiné uvedla:

„Sbor dobrovolných hasičů v Libkově byl
založen 12. března 1903 osmnácti odvážný‐
mi občany, kteří se rozhodli chránit naši obec.
Prvními funkcionáři byli starosta Josef Kubo‐
vec, velitel Václav Štefl a jednatel Josef Prais.
Od té doby sbor prošel mnoha změnami i vý‐
vojem, ale vždy zůstal věrný svému poslání.“

Současný Sbor dobrovolných hasičů Lib‐
kov má aktuálně 22 členů – 22 lidí, kteří jsou
připraveni pomoci vždy, když je třeba. Pravi‐
delně se účastní okrskových soutěží a kaž‐
dých šest let je hrdým organizátorem těchto
klání na ploše u nového víceúčelového hřiště.

K samotné hasičské zbrojnici připomněla,
že první hasičské skladiště bylo postaveno
v roce 1927 zednickým mistrem panem Ha‐
ladou z Kouta na Šumavě. V roce 1969 pro‐
běhla rekonstrukce, která věrně sloužila po
mnoho let.

V červnu 2023 došlo k demolici staré hasi‐
čárny a 20. října téhož roku byla zahájena
stavba nové budovy. Ta byla dokončena 12.
listopadu 2024 a následně 14. listopadu
2024 úspěšně zkolaudována. Celkové nákla‐
dy činily 6 579 478 korun. Významnou po‐

mocí byly dotační prostředky –
od Plzeňského kraje ve výši
1 693 094 Kč a z MV ‐ GŘ HZS
ČR ve výši 2 539 642 Kč, což do‐
hromady činí 4 232 736 Kč.
Zbytek, tedy 2 346 742 Kč, hra‐
dila obec ze svého rozpočtu.

Výběrové řízení vyhrála a
stavbu realizovala Klatovská
stavební společnost, s. r. o.,  a to
za částku 5 431 690 Kč.

Po založení sboru byla tech‐
nika skromná – ruční stříkačka.
Už v roce 1935 však sbor za‐

koupil motorovou stříkačku od firmy Bohu‐
mil Mára z Tábora za částku 23 250 Kč, což
byl tehdy významný krok vpřed. Stará ruční
stříkačka byla poté prodána hasičskému
sboru ve Starci.

Tato historická stříkačka z roku 1935 je
dodnes ve vlastnictví sboru a je využívána
při výstavách.

V roce 2020, konkrétně 1. června, pořídila
obec z vlastních prostředků novou moderní
stříkačku TOHATSU VE 1500 v hodnotě
300 000 Kč. Nahradila tak dosavadní techni‐
ku z roku 1977. 

Pozvání ke slavnosti přijal a úvodní řeč
pronesl za DSO Kdyňsko pan Ing. Vladislav
Vilímec a za Hasičský záchranný sbor Plzeň‐
ského kraje ředitel Územního odboru Do‐
mažlice plukovník Ing. Václav Petržík. Bě‐
hem akce si hasičskou zbrojnici také pro‐
hlédl 1. náměstek hejtmana Plzeňského kra‐
je pro oblast regionálního rozvoje pan Petr
Vanka a brigádní generál Ing. František Pav‐
las, ředitel Hasičského záchranného sboru
Plzeňského kraje. Kromě oficiálních hostů se
na úspěšné realizaci podílely i další osoby.
Nejen hasiči se zapojili do příprav, ale také
ženy, které připravily pohoštění, zahrnující
nejen výborné moučníky, ale i pečené klobá‐
sy a další občerstvení. Právě díky společné‐
mu úsilí se celá událost nesla v přátelském
duchu a zanechala v účastnících příjemné
vzpomínky. Sylva Heidlerová

Velká sláva v Libkově

Zahořanský 
pětiboj 
Trenéři TJ Sokol Zahořany svým svěřencům již po čtvrté připra‑
vili velikonoční pětiboj. Děti se v pátek 18. dubna oblékly do
svých sokolských triček a měly možnost vyzkoušet si sportovního
ducha v pěti disciplínách – v hodu na koš, překonání opičí dráhy
na čas, skoku do dálky, střelou do brány a shazováním kuželek.
Po splnění si chlapci upletli pomlázky, dívky se naučily dělat ná‑
ramky z barevných gumiček a ti nejmenší si našli zábavu u sto‑
lečku s velikonočními obrázky. Za skvělé sportovní výkony byli
sokolíci odměněni velikonočním balíčkem. Eliška Krchová 

Den s Františkánkami
V sobotu 17. května se v kostele sv. An‑

ny na Tanaberku uskutečnila výjimečná
událost – beseda o řeholním životě s fran‑
tiškánkami Marie Immaculaty (Strážov).
Sešli se lidé různého věku, aby nasloucha‑
li svědectví o životní cestě, modlitbě, služ‑
bě i radostech a výzvách každodenního ži‑
vota v řeholním společenství. Sestry se
s námi otevřeně podělily o své zkušenosti
s povoláním, o tom, co pro ně znamená ži‑
vot s Kristem, i o tom, jak řeholní život
může být naplněný pokojem, smyslem a
službou bližním. Byl prostor i pro otázky,
které se dotýkaly nejen osobních rozhod‑
nutí, ale i praktického fungování komuni‑
ty, vztahu k dnešnímu světu či povzbuzení
pro mladé, kteří hledají svou životní ces‑
tu. Odpoledne završila májová mše svatá.  

Martina Pejsarová

Základní škola Všeruby, p. o., se omlouvá
rodině p. Chlubny, především jejich syno‑
vi Aleši Chlubnovi, za chybně zvolený po‑
stup po dopravní nehodě s cizím zavině‑
ním na přechodu pro chodce ve Všeru‑
bech, k níž došlo při návratu žáků z obě‑
da. Vzhledem k chybnému vyhodnocení
situace nebyly dodrženy zákonné postupy
a zajištěna potřebná pomoc, což vedlo ke
ztížení následného řešení události.             

Mgr. Renata Reifová, ředitelka školy, Michaela
Husníková, vychovatelka školní družiny

Omluva



17. května oslavili v Dlažově 130 let ha‐
sičského sboru.

První stříkačku obec zakoupila už v roce
1893 a provozoval se s ní výcvik a cvičení.
Skutečný vznik sboru je ale zaznamenán až
v roce 1895, kdy byl zapsán v obecních a
župních análech. Byly přijaty na svou dobu
velice kvalitně vypracované stanovy „Do‐
brovolného sboru hasičského a ochranného
v Dlážďově“ a služební řád hasičský a hoto‐
vostní. 

Tyto knihy kromě přesných organizač‐
ních ustanovení obsahovaly i určení české‐
ho jazyka jako jednací řeči a českého vedení
sboru. Dále pak přesné požadavky na dodr‐
žování preventivních opatření v každé do‐
mácnosti a nemovitosti. Důležité bylo již
tehdy, že každý výkonný hasič musel být po‐
jištěn pro případ zranění či úmrtí. Velký dů‐
raz byl kladen na stavovskou hrdost členů a
propagaci vlastností řádného hasiče a jeho
vystupování na veřejnosti. 

Už v počátku je možné sledovat existenční
starosti sboru, rovněž obec neměla příliš
prostředků, a tak byl sbor často odkázán
pouze na příspěvky svých členů. Docházelo
dokonce i k tomu, že členové museli hradit
dluhy sboru ze svých prostředků, aby za‐
chránili čest a dobré jméno organizace.

Na počátku své historie hasičský sbor vy‐
jížděl běžně ke čtyřem i pěti zásahům ročně,
jezdilo se do Pocinovic, Úsilova, Rudoltic ne‐
bo Rohozna. Schematismus povinných jízd
k požárům z roku 1923 obsahuje celkem 17
obcí, kam dlažovští hasiči byli povinni vyjíž‐

dět. Postupem času četnost požárů klesala,
až na konci minulého století to byly jen oje‐
dinělé případy. Projevil se vliv osvětové
a preventivní hasičské činnosti.

V dějinách sboru můžeme vysledovat ob‐
dobí, kdy byla činnost na vzestupu a doslova
vzkvétala, a naopak v jiných dobách aktivita
klesala. Velký rozmach můžeme pozorovat
po 1. světové válce, po vzniku republiky. Ha‐
siči otřesení hrůzami války, ve které ztratili
mnoho svých členů, se s nadšením vrhli na
uskutečňování svých nadějí a do obnovy ha‐
sičského dění v obci. Ještě výrazněji se tato
situace opakovala po 2. světové válce.

Během doby se zlepšovala hasičská techni‐
ka. Původní ruční stříkačku nahradila moto‐
rová čtyřka, později dvanáctka. Dále následo‐
valo vozidlo Tatra 805. V současné době nám
velkou pomoc přináší plovoucí čerpadlo, dá‐
le kalové čerpadlo, a především mikrobus

Ford Tranzit, který hojně využívá i kolektiv
mladých hasičů.

V osmdesátých letech dlažovští hasiči vlas‐
tními silami vybudovali požární nádrž, o kte‐
rou se pravidelně starají a stejně tak i o svoji
hasičskou zbrojnici a klubovnu, která je dnes
schopna pojmout na padesát lidí.

Hasiči vždy významně přispívali ke kultur‐
nímu životu obce. Hrávali divadlo, pravidelně
pořádali bály a různé akce pro děti. V  tradici
pokračují ve spolupráci s okrskem dodnes. 

Od roku 1978 sbor začal pracovat s mláde‐
ží. Dětem, které mají zájem o hasičskou čin‐
nost, členové, a hlavně členky sboru, stále vě‐
nují spoustu hodin svého volného času.
I když už dětí ve sboru ubývá, věříme, že Sbor
dobrovolných hasičů v Dlažově bude úspěš‐
ně fungovat další dlouhá desetiletí.  

Luboš Touš, starosta SDH Dlažov, 
foto Jaroslav Němec
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Hasiči v Dlažově slavili 130 let (1895–2025)

Odborník na historii letectví byl už podruhé
v ZŠ Kout na Šumavě. Historie letectví ožila
díky poutavé přednášce „O letcích a letad‐
lech“ ve středu 7. května, kdy jsme měli tu
čest přivítat na naší škole PhDr. Daniela Šve‐
ce, odborníka na historii letectví. Pan Švec
během 45 minut žáky seznámil s hrdiny le‐

tectví I. republiky – králi vzduchu Hubáč‐
kem‐Širokým‐Novákem, válečnými letci stí‐
hacích i bombardovacích letounů, bojujících
v britském Královském letectvu. Dozvěděli
se, jak funguje letadlo, a jaké to je být pilo‐
tem. Žáci si prohlédli artefakty, které by měly
pilotovi pomoci v případě nutnosti opustit

letoun, padák, záchran‐
ný člun a útěkové po‐
můcky.
Povídání bylo doplněno
množstvím videí, obráz‐
ků, ale zejména velice ži‐
vými příběhy.
Pan Daniel Švec u nás
přednášel již podruhé a
jeho návštěvy se vždy
setkávají s velkým ohla‐
sem. Jsme rádi, že přislí‐
bil i třetí přednášku ješ‐
tě v tomto školním roce. 

Alena Nováková, 
ZŠ Kout na Šumavě

O historii letectví v Koutě Český pohár v rybolovné
technice ve Kdyni

Nový ročník Českého poháru v rybolov‐
né technice odstartoval v sobotu 10. května
na fotbalovém hřišti ve Kdyni. Závod Pohár
města Kdyně je nejen novou součástí seriá‐
lu Českého poháru, ale zároveň i prvním
nominačním závodem na letošní mistrov‐
ství světa juniorů, kadetů a dospělých.

Na západ Čech dorazilo celkem 66 závo‐
dníků, kteří změřili své síly v osmi kategori‐
ích. Během dne závodníky provázelo slunce
a nárazový vítr, který ovlivnil výkony mno‐
hých účastníků. Přesto šlo o skvělé výkony
a velmi těsné souboje.

Umístění kdyňských závodníků v jedno‐
tlivých kategoriích:

David Nejdl – 1. místo pětiboj + 1. místo
sedmiboj – kategorie Kadeti

Jakub Schleiss – 3. místo pětiboj – kate‐
gorie Kadeti

Lucie Nejdlová – 2. místo pětiboj – kate‐
gorie Juniorky

Radka Nejdlová
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Okrsek č. 10 Pocinovice letos uspořádal soutěž v požárním sportu dobro‑
volných hasičů 10. května v areálu koupaliště a tábořiště ve Smržovicích. Zú‑
častnilo se 10 družstev z Libkova, Loučimi, Chodské Lhoty, Pocinovic a též do‑
mácí. Poněkud zarážející byla nepřítomnost dobříkovských, protože termín je
známý prakticky rok předem.

Kromě mužů do a nad 35 let se na start požárního útoku postavila i tři
družstva žen (Pocinovice, Lhota a Loučim) a ve výkonu se mužům téměř vy‑
rovnala. Posledně jmenované ženy si nakonec odvezly pohár pro vítěze, lou‑
čimští muži se v obou kategoriích umístili na 2. místě, ve štafetě pak na tře‑
tím. Místní zajistili pitivo, na klobásy na grilu, párky v rohlíku, polévky a ham‑
burgery  si pozvali catering z Chrastavické hospůdky. Ve slunečném počasí si
odpoledne užilo na 150 účastníků včetně soutěžících hasičů.  Zdeněk Huspek

Triatlon je jeden z nejatraktivnějších, ale také nejtěžších sportů. Kombinace plavání, cyklistiky a běhu
dokonale prověřuje připravenost a morální odolnost sportovců. A triatlon si jako svou disciplínu zvoli‑
la Daniela Beranová ze Všerub, toho času žákyně 9. třídy ZŠ v Mrákově. 

Loňský rok měla velmi úspěšný : 2 zlaté medaile na Olympiádě dětí a mládeže,  2. místa v Českém
poháru v aquatlonu (plavání, běh) i triatlonu, mistryně Evropy v terénním triatlonu – XTERRA, účast a
4. místo na mistrovství světa XTERRA v Itálii, 1. místo v celoroční soutěži  O běžce Chodska junior, vy‐
hodnocení  v anketě Sportovec Domažlicka 2024, kde ji na podium doprovodil  starosta městyse Všeru‐
by Mgr. Václav Bernard. Letos má za sebou Danča již několik významných úspěchů: 4. místo na mistrov‐
ství ČR v běhu na 3000 m v hale, tři vítězství v závodech Českého poháru v aquatlonu, která znamenala
nejen celkové vítězství v Českém poháru 2025, ale také mistrovský titul pro rok 2025. Na jaře Danča vy‐
hrála svou kategorii na Běhu Škarmanem v Domažlicích, v rámci Poháru rozhlasu pomohla družstvu ZŠ
Mrákov vítězstvím v běhu na 800 m.  Danča se v současnosti připravuje v oddíle Triatlon Plzeň pod ve‐
dením Jana Řehuly. V rámci soustředění v Itálii se jí povedlo vyhrát duatlonový závod (běh, kolo, běh),
který byl součástí mezinárodních triatlonových závodů.  Slibný začátek roku zakončila o víkendu 17. a
18. května vítězstvím v 1. podniku Českého poháru v triatlonu ve Zlíně jak v individuálním závodě, tak
i ve štafetě.

Cesta k úspěchům však nebyla jednoduchá. Plavat začínala v plaveckém oddíle Jiskry Domažlice,
atletika je spojena s oddílem Mílaři Domažlice. Vše díky obrovské podpoře a nasazení rodičů. Dík patří i vedení ZŠ v Mrákově za umožnění účasti
na závodech a soustředěních. Nelze opomenout podporu ze strany vedení městyse Všeruby.  Na jaře čekal na Danču ještě jeden závod – rozhod‐
nutí, kam dál po základní škole. Opět vše dopadlo, od září bude studentkou Gymnázia J. Vrchlického v Klatovech.   Ing. Vratislav Altman

V Koutě na Šumavě se konaly již 12. tradiční vepřové ho‐
dy 29. března. Kompletní sortiment uzenin zajistilo ZOD
Mrákov.  OÚ Kout na Šumavě

Vepřové hody

Chodská Lhota se pustila do opravy památníku obětem 1. světové vál‑
ky. Byly pokáceny přerostlé tůje a opraven poškozený sokl pod sochou.
Opravu prováděla firma ŠUMAVSKÉ ZAHRADY, s. r. o.  Kamenem byl ob‑
ložen sokl památníku. Vylepšeno bylo místo ke kladení věnce, který
zde najde své místo 19. července, kdy Chodská Lhota pořádá oslavu
700 let od první písemné zmínky. Celková oprava přišla obec na zhruba
140 tisíc korun. Obec má zažádáno o dotaci také na celkovou opravu
původní sochy, která má nevyčíslitelnou historickou hodnotu. Mockrát
už jsem psal o tom, co všechno socha zažila.  S úctou k obětem Milan Zajíc

Naše úspěšná sportovkyně 

Požární sport ve Smržovicích

Sestava SDH Loučim včetně autora článku. 
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Dlouholetí členové Sboru dobrovolných hasičů Kout na Šumavě Jiří Kliment
a Ladislav Antony převzali 6. května titul „Zasloužilý hasič“. Slavnostní cere‑
moniál se uskutečnil v historických prostorách Centra hasičského hnutí
v Přibyslavi za přítomnosti vedení Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska,
rodin oceněných a dalších hostů. Tento prestižní titul je udělován hasičům,
kteří se dlouhodobě a obětavě věnovali požární ochraně, výchově nové gene‑
race a celkovému rozvoji dobrovolného hasičstva. Jiří Kliment a Ladislav
 Antony mají za sebou desítky let nezištné práce, nespočet výjezdů a příklad‑
né služby svému okolí.
Sbor dobrovolných hasičů Kout na Šumavě srdečně blahopřeje k udělenému
ocenění a upřímně děkuje za dlouholetou práci nejen ve prospěch hasičstva,
ale i všech obyvatel Kouta na Šumavě.  

Jiří Kadlec, starosta SDH Kout na Šumavě

Titul „Zasloužilý hasič“ pro členy SDH Kout na Šumavě

Odešel někdejší předseda kdyňského
městského národního výboru. 

Příchodem Tomáše Weinfurta na kdyňskou
radnici v polovině osmdesátých let došlo
k očekávané generační změně jeho vedení.
Předtím totiž působili ve vedení radnice ně‐
kolik volebních období lidé, kteří to měli tak‐
říkajíc „za pár“ do důchodu. V té době přišel
dynamický člověk s modernizačními ambice‐
mi. Po svém předchůdci převzal pokračování
bytové výstavby v lokalitě Na koželužně. Její
název byl samozřejmě ale zastupitelstvem
schválen až po jejím ukončení v devadesá‐
tých letech. Tomáš Weinfurt byl aktivním
předsedou a ve městě ho bylo plno. S mnohý‐
mi věcmi pohnul. Některé ale naštěstí ne‐
uskutečnil. Připravovaná demolice budov
v severní části Náměstí až po Vodní ulici se
záměrem výstavby velkého kulturního domu,
„obchoďáku“ a domova seniorů byla zjevně
ovlivněna předlistopadovou optikou. Když
došlo k listopadové změně, Občanské fórum
nepožadovalo výměnu Tomáše Weinfurta,
protože to nevidělo smysluplným. V rámci

podmínek, které tehdy panovaly, byl předse‐
dou úspěšným. Změna pak nastala až po prv‐
ních komunálních volbách, ve kterých Občan‐
ské fórum s převahou zvítězilo. Nutno také
dodat, že již v nich Tomáš Weinfurt nekandi‐
doval. 

Byť to určitě při příchodu na kdyňskou
radnici nemohl tušit, Tomáš Weinfurt se stal
vlastně předsedou v období velké politické
změny. Byl také prvním, kdo za město Kdyni
dojednával první kontakty v Bavorsku. Ty vy‐
ústily v později formalizovanou spolupráci se
sousední obcí Eschlkam. Byla to doba kula‐
tých stolů. Tam Tomáš Weinfurt zastupoval
radnici a logicky se snažil chránit své spolu‐
pracovníky z řad tehdejších poslanců. I když
ta jednání byla někdy docela náročná, tak ni‐
kdy nepřerostla v nějaký osobní rozkol
s představiteli Občanského fóra či tehdejších
politických stran. A to bylo také zásluhou
 Tomáše Weinfurta.

Po prvních komunálních volbách začal pra‐
covat v Západočeské energetice a využil tam
svou odbornost. 

Tomáš Weinfurt se i později účastnil růz‐
ných společenských a kulturních akcí. Jeho
manželka  ostatně i zásluhou jejího  otce, vy‐
nikajícího divadelníka a zpěváka pana Fran‐
tiška Kubíka, zdědila těsný vztah ke kultuře. 

Dnes se mnohdy zapomíná na to, co a jak
bylo. V době, kdy na radnici působil Tomáš
Weinfurt, byly obce financovány z drtivé vět‐
šiny dotacemi z okresní či krajské úrovně. To‐
máš Weinfurt mnohé z těchto dotací dokázal
vyjednat a využít ve prospěch dalšího rozvo‐
je města.  Volební období, ve kterém na rad‐
nici působil, bylo v důsledku polistopado‐
vých změn o jeden rok zkráceno. I přesto se
mu za ta čtyři léta mnohé věci podařily. Vím,
že z radnice neodcházel úplně bez stesku.
Pravidelně jezdíval i na setkání kdyňských
rodáků do Prahy.  Práce na radnici ho bavila. 

Tomáš Weinfurt si zaslouží vzpomínku nej‐
en v okamžiku životního odchodu, ale i v bu‐
doucnu. Byl významnou osobností města,
pro které s velkým nasazením pracoval. Vě‐
řím, že Kdyně na něho určitě nezapomene. 

Ing. Vladislav Vilímec

Za Tomášem Weinfurtem

Ve Staněticích se konala okrsková hasičská soutěž k 145. výro‐
čí založení SDH. Přestože počasí bylo spíše aprílové, soutěž pro‐
běhla úspěšně a příjemně. Umístění bylo následující:

Děti (přípravka): 1. místo Oprechtice, 2. místo Sedlice
Děti (mladší): 1. Hříchovice, 2.  Sedlice, 3.  Zahořany
Děti (starší): 1. Sedlice, 2. Hříchovice, 3. Oprechtice
Ženy: 1. místo Zahořany, 2. místo Hříchovice, 3. místo Stanětice
Muži: 1. místo Oprechtice A, 2. místo Stanětice, 3. místo Zaho‐

řany  
Hanka Hoffmannová, zastupitelka obce Zahořany

Soutěž ve 
Staněticích

Stanětičtí hasiči.
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n Program k 70. výročí založení připra‑
vila Základní škola v Kolovči? Už v pátek
byly připraveny prohlídky budovy. Hlavní
oslavy se konaly v sobotu 26. 4. od 10 hodin.
O doprovodný program se staraly mažoret‑
ky školy,  zahráli také malí chodští muzikan‑
ti. Akce pokračovala ve školní jídelně spole‑
čenským setkáním a komentovanou prohlíd‑
kou učeben s výstavami žákovských prací.
Odpoledne se odehrálo  divadelní představe‑
ní filmové pohádky Hrátky s čertem, popsala
Petra Křížová. Foto str. 1. 
n TJ Sokol Úsilov ve spolupráci s Dohlí‑
žecím výborem COOP připravil besedu
na téma: Byliny, vitální houby a naše
zdraví? Na pozvání Marie Stránské přijela
paní Šnorová se svými kolegyněmi z Apotéky
Malenka z Klatov. Představily různé léčebné
produkty a odpovídaly na dotazy o zdraví a
prevenci. O občerstvení se postaraly ostatní
ženy. Každá návštěvnice si pak domů odnes‑
la jako pozornost bohatě rozkvetlý petrklíč,
doplnila Jana Rážová.
n Tůně v Chodské Lhotě jsou před do‑
končením? Osazují se stromy a traviny a
napouští se spodní vodou. Tento dříve ne‑
vzhledný močál zarostlý bolševníkem se
promění v sedm vodních tůní a snad i v oázu
klidu. Stavbu provádí Krajský pozemkový
úřad pro Plzeňský kraj – Domažlice. Výstav‑
bou byla pověřena firma GARACCULUS,
s.r.o., z Toužimi. Zemní a výkopové práce
provádí firma HEIMERLE. Firma provedla
i čištění staré vodní nádrže. Po předání stav‑
by obci snad v těchto místech vyrostou i la‑
vičky k odpočinku u vody, napsal Milan Zajíc
n Ve většině liturgických církví se květ‑
ná neděle slaví žehnáním a rozdáváním
palmových ratolestí? Nebo ratolestí jiných
domácích stromů, jež zástup rozprostřel
před Kristem, když vjížděl do Jeruzaléma. Od
středověku dle jeruzalémského zvyku začíná
bohoslužba římského ritu o květné neděli
průvodem s ratolestmi, který je podle okol‑
ností možno uskutečnit z místa mimo kostel.
Nejinak tomu bylo i 13. dubna v Loučimi,
kdy po začátku venku průvod zcela zaplnil
místní kostel Narození Panny Marie. Mši ce‑
lebroval Mons. Miroslav Kratochvíl. Pašije
zpívali bratři Jakub a Oldřich Nejdlové,
uvedl Zdeněk Huspek.
n U příležitosti Dne Země se v Mateřské
škole Všeruby rozhodli, že  sami přispějí
k čistějšímu okolí? V doprovodu pedagogů
se děti vydaly na procházku po obci a okolí
školky, kde pečlivě sbíraly odpadky všeho
druhu. Vybaveny rukavicemi a pytli na od‑
pad tak ukázaly, že i ti nejmenší mohou udě‑
lat velkou věc pro naši planetu. Po návratu
do školky odpad společně roztřídily do
správných barevných kontejnerů – papír,
plast i smíšený odpad skončil tam, kam pat‑
ří. Dětem i pedagogickému personálu děku‑
je V. Chrástecká, ředitelka MŠ
n Do 10. srpna mohou provozovatelé
knihoven žádat o dotaci na nákup kniž‑
ního fondu? Výše dotace se pohybuje od
20 000 do 50 000 Kč. Příspěvek poskytuje
 Plzeňský kraj. 

Víte, že...
Otevřela jsem pro

vás nový kosmetický
salon MIRAS, kde
spojuji profesionální
péči s přírodními
produkty značky
Nobilis Tilia. Zamě‐
řuji se na ošetření
pleti, úpravu obočí,
lash lifting na řasy
kosmetickou masáž
a hlavně – na vaši
pohodu.

Přijďte si odpoči‐
nout a nechte svou
pleť rozkvést v pro‐
středí, kde se starám
o krásu i zdraví s re‐
spektem k přírodě.
A pokud byste měli
zájem o malování na
obličej k různým pří‐
ležitostem, je tu se
mnou šikovná a milá
kolegyně, která se
tomuto věnuje. 

Miroslava Matějková 

Péče, která dýchá přírodou

Příspěvky, které z kapacitních důvodů nemohly být 
umístěny, najdete na www.kdynsko.cz
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U příležitosti svátku sv. Floriána,
patrona hasičů, se uskutečnilo
v neděli 4. května v našem regionu
několik slavnostních hasičských
mší svatých. Hasiči ve slavnostních
uniformách zaplnili spolu s ostat‑
ními věřícími a členy svých rodin
naše kostely.

P. Karel Adamec sloužil mši sva‑
tou v Mrákově a ve Kdyni. V Mráko‑
vě po mši svaté následoval ještě
průvod hasičů. Mons. Miroslav
Kratochvíl celebroval mši svatou

v Koutě na Šumavě a v Loučimi.
Mše svaté byly slouženy za živé a
zemřelé hasiče z našich sborů.  

Sv. Florián je ovšem považován
nejen za patrona hasičů, ale také
kominíků, hrnčířů, pekařů a zed‑
níků. Světec chrání před požáry a
velkou vodou. Symbolicky pak ta‑
ké hasí požár lidské zloby a nená‑
visti. Svatý Florián drží proto v ru‑
kou nádobu vody života, která má
hasit vyprahlost a zlo.  

Za farnost Martina Matějková

V Zahořanech uklidili 
I letos Sbor dobrovolných hasičů Zahořany zorganizoval jarní úklid
v rámci dobročinné celorepublikové akce – Ukliďme Česko. Hasiči spolu
s občany Zahořan se sešli v sobotu 29. března. S ochrannými rukavice‑
mi, pytli a odhodláním se i ti nejmenší dobrovolníci vydali za dobrého
počasí uklidit přilehlé okolí směrem na Radonice, Bořice, Spáňov a Sta‑
nětice. Množství odpadků nás stejně jako minulý rok šokovalo. Sbíraly
se pneumatiky, všechny druhy plastových a skleněných lahví, obaly aj.
Dobrovolníkům, kteří se do akce zapojili, zajistil TJ Sokol Zahořany po
odvedené práci opékání buřtů. Za spolupráci děkujeme starostovi obce
Zahořany a všem pomocníkům. Eliška Krchová

V sobotu 5. dubna se v kulturním domě ve Starci konal první ročník
blešího trhu. Nesl se v pohodovém duchu a nabídl návštěvníkům široký
výběr nejrůznějších pokladů a harampádí. Na stolech se objevilo leda‑
cos – od oblečení, elektroniky, velikonoční výzdoby, domácích výrobků,
až po nářadí a spoustu zajímavostí. Blešák nebyl jen o nakupování a
prodávání, ale i o setkávání lidí, povídání a sdílení radosti z drobných
objevů. Těšíme se na další. Jarda Starý, foto Jana Stará

Blešák ve Starci

Sv. Florian v našich kostelích

Na Podzámčí opět pršelo. Ale nálada „Pirátského dne“ byla o to srdečnější. Děti i dospělí se  vý‑
borně bavili, což také potvrdili sloganem: Ač nám prší a je zima, na Podzámčí bylo prima! (red)

Dětské dny jsou vizitkou dobrovolníků

Dětský den v Hluboké pořádala TJ Sokol. Děti se
mohly svézt na koních, prohlédnout závodní auta,
plnit sportovní úkoly, zdolávat překážky.  Děkujeme
všem sponzorům a zúčastněným.  František Strnad

Modlitba hasiče
Nechť kdekoli oheň vzplane, já splním svoji
povinnost, pro záchranu životů, Pane, 
dodej mi síly dost, v náručí vynést dítě,
když ještě nevypršel čas, ale i starou mat-
ku, která má šedý vlas. Stále na stráži sto-
jím, protože povolán jsem, před ohněm
bližní chráním a pomoci chci všem.
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Lesní brigáda i valná hromada
Brigádu v obecním lese i valnou hromadu stihli v sobotu 5. dubna členové TJ Sokol Loučim.
20 členů se dopoledne činilo v lese, pánové likvidovali starou oplocenku u židovského hřbito‐
va, dámy a dva pánové uklízeli plochu nad cestou za křižovatkou nad zmíněným hřbitovem.
Tentýž den večer uspořádali sokolové výroční valnou hromadu, a při večeři si promítli foto‐
grafie z předchozích akcí. Zdeněk Huspek

V sobotu 17. května se v Prapořišti uskuteč‑
nila okrsková soutěž hasičských družstev, kte‑
rou pořádali hasiči SDH Starec. 

K radosti všech se soutěže zúčastnil i tým
mladých nadějných sportovců, kteří dokázali,
že dnešní generace se nebojí zabrat a změřit
síly v hasičském sportu. Zvláštní poděkování
patří Kubovi Švecovi, který s mladým týmem
strávil mnoho času a trpělivě je připravoval na
soutěž. Díky jeho vedení a nadšení se postavili
na startovní čáru se ctí a odhodláním. Děkuje‑
me Praporským za poskytnutí hřiště pro koná‑
ní soutěže. Oceňujeme rovněž podporu ostat‑
ních sborů SDH, které nám zapůjčily potřebné
vybavení a věnovaly volný čas k zajištění hlad‑
kého průběhu soutěže.  

Jarda Starý, foto Jitka Prokopová

Vstříc nové životní etapě vykročily tři de‑
sítky předškoláků v úterý 2. dubna 2025
u zápisu do Základní školy v Kolovči. Jako
památku na svůj velký den si odnesly pamětní
list a drobné dárky.  PK, PD

Na cestu letošní novoveské jarní vycházky nám
svítilo sluníčko, a tak jsme příjemným tempem
dorazili do starecké hospůdky. A protože cílem
vycházky je sejít se, do hospůdky dorazili i ob‑
čané, kteří si už na delší trasy netroufnou. Pro
ně byl zajištěný odvoz vozem SDH. Posedělo se
venku na sluníčku i přímo v hospodě, děti vybě‑
haly zbytky energie a my dospělí jsme ji naopak
dočerpali připraveným občerstvením.  

Š. Kraftová, foto D. Sajlerová

Z Nové Vsi do Starce 

SDH Starec v Prapořišti

Přestávky využili všerubští školáci na vy‑
tváření staveb, které je občas i převyšovaly.  

R. Reifová

Přestávky
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ČERVEN
l 7. 6. Tanaberk – Tanaberské léto, 15.00 hod. di-

vadelní soubor „Bez místa“, 17.00 hod. hudební
odpoledne Catrboys

l 7. 6. Mrákov – dětský den, 15.00 hod., hřiště TJ
Sokol

l 8. 6. Tanaberk – společná mše farnosti Kdyně a
Mrákov, 10.00 hod.

l 14. 6. Mrákov – setkání rodáků a oslava 700.
výročí založení obce Mrákov, 9.00 hod. mše sva-
tá v kostele sv. Vavřince, 10.00 hod. slavnostní
průvod, účast v krojích vítána, 12.30 hod. přiví-
tání rodáků a hostů, 12.45 hod. dětský soubor
Mráček, 13.00 hod. dechová hudba Horalka,
15.00 hod. Chodský soubor Mrákov, 16.00
hod.Mrákovští heligonkáři, 20.00 hod. kapela
Fousy, pódium u hřiště TJ Sokol

l 14. 6. Nová Ves – dětský den

l 15. 6. Mrákov – taneční vystoupení ZUŠ v Lo-
mečku, 16.00 hod. Night of Sound

l 21. 6. Mrákov – oslava 140. výročí založení
SDH Starý Klíčov, 16.00 hod.

l 21. 6. Pocinovice – oslava 700 let založení obce
Pocinovice, 10.00 hod. mše svatá v kostele sv.
Anny, 13.00 hod. hlavní kulturní program na fot-
balovém hřišti

l 21. 6. Kdyně – GULÁŠEK, vystoupí AURORA
BLUEGRASS BAND, JIŘÍ DĚDEČEK, MA-
RIEN, MICHAL W. SEDLÁČEK, JAN NE-
DVĚD A PŘÍBUZNÍ, IRENA BUDWEISERO-
VÁ, HOP TROP, 15.00 hod., park u Muzea pří-
hraničí

l 26. 6. Kdyně – čtvrtky v muzeu, Tentokrát za
historií plátýnkářství na Kdyňsku, 17.00 hod.,
Muzeum příhraničí

ČERVENEC
l 2. 7. Kdyně – oživené prohlídky města Kdyně,

17.00 – 22.00 hod., organizuje TIC

l 12. 7. Libkov – couvání traktorů s vlekem spoje-

né s výstavou historických vozidel, 17.00 hod.

l 15. – 17. 7. Kdyně – Kinematograf bratří Čadků,

park u Muzea příhraničí, 21.00 hod. 

l 19. 7. Koloveč – Medový den s jarmarkem, Vče-

lí farma u Toupalů, Tyršova 197

l 25. 7. Tanaberk – Barokní oslavy a Anenská

pouť, 19.00 hod. Kolegium pro duchovní hudbu

Klatovy

l 26. 7. Tanaberk – Barokní oslavy a Anenská

pouť, 14.00 hod. slavnostní mše ke sv. Anně a Já-

chymovi, 15.00 hod. Pištíci a Petrovická sedmi-

čka

l 26. 7. Nová Ves – odpolední zábava pro děti od

15.00 hod., pouťová zábava od 20.00 hod

l 23. 8. Tanaberk – představení pro děti, Divadlo

Dolany, 18.00 hod. benefiční koncert pro kostel

sv. Anny – Naomi

SRPEN
l 2. 8. Brnířov – Brnířovskej parez, náves

l 13. 8. Kdyně – O třech rytířích, princezně a dra-

ku, pohádková výprava pro děti, 15.00 – 20.00

hod., Muzeum příhraničí

l 15. 8. – 17. 8. Koloveč – Kolovečská pouť

PROGRAM:

16. 8. Koloveč

l burza drobného zvířectva, 10.00 hod., Stará rad-

nice

l dechový koncert kapely Hájenka, 11.00 hod.,

areál Staré cihelny

l lidová tradice „Přemílání starých bab na mladá

děvčata v Kolovečském mlýně“, 13.00 hod.,  are-

ál Staré cihelny

l focení u mlýna, 14.30 hod., areál Staré cihelny

l jízda mlýna ulicemi Kolovče, 15.00 hod.

l koncert harmonikářů Josefa Kupilíka a Josefa

Pospíšila, 15.30 hod., areál Staré cihelny

l taneční zábava s kapelou The Papper Jack, 19.00

hod., areál Staré cihelny

l taneční zábava s kapelou Stínadla underground,

22.00 hod., areál Staré cihelny

17. 8. Koloveč

l burza drobného zvířectva, 10.00 hod., Stará rad-

nice

l mše svatá a představení Křížové cesty, 9.30 hod.,

kostel Zvěstování Panny Marie

l výstava historických vozidel, 10.00 hod., nám.

Svobody 64

l fotbalový turnaj mladších přípravek „O pohár

starosty“, 10.00 hod., fotbalové hřiště

l dechový koncert kapely Pošumavská muzika,

14.00 hod., park u ZŠ Koloveč

l mistrovské fotbalové utkání „A Týmu“, 16.00

hod., fotbalové hřiště

l koncert Matěje Altmana, 18.30 hod., kostel

Zvěstování Panny Marie

28. 8. Kdyně – oživené prohlídky města Kdyně,

17.00 – 22.00 hod., organizuje TIC

29. 8. Brnířov – rozloučení s prázdninami, náves

29. 8. Kout na Šumavě – taneční zábava, kapela

Špinavej ubrus, 20.00 hod.

30. 8. Kout na Šumavě – kapela Postřekovanka,

k tanci a poslechu, 15.00 hod.

Kulturní servis 

Sedlice opět ožijí burácením veteránů. Blíží se 3. ročník Memo‑
riálu Jiřího Tomandla!

Sedlice (u Zahořan) se v sobotu 14. června 2025 promění v ráj
všech milovníků historických vozidel. Uskuteční se 3. ročník Memori‐
álu Jiřího Tomandla – sraz historických vozidel, motocyklů a traktorů,
který každoročně přiláká stovky návštěvníků. Organizátoři srdečně
zvou všechny nadšence motorismu, rodiny s dětmi i ty, kteří si chtějí
jednoduše užít příjemnou sobotu plnou zážitků. Loňský ročník zazna‐
menal účast přibližně 200 historických vozidel.

Od 10:00 hod. proběhne přejímka vozidel. O pohodovou odpolední
atmosféru se postará od 12:00 hod. kapela Postřekovanka a večerní
zábavu rozproudí skupina Elixír. Celý den bude doprovázen bohatým
programem pro všechny generace. Děti se mohou těšit na skákací
hrad, pro všechny bude připravena airsoftová střelnice, a velkým lá‐
kadlem bude i ukázka historické hasičské techniky. Naprostou třeš‐
ničkou na dortu pak bude možnost proletět se vrtulníkem R22, a to za
sdílené náklady. 

Vstup na akci je zdarma a organizátoři se těší na hojnou účast – ať
už přijedete s vlastním veteránem, nebo jen jako diváci.  

Jana Tomanová, SDH Sedlice

Memoriál Jiřího Tomandla
O velikonoční neděli v Loučimi na pouťové zábavě v sále restau‐

race zahrála opět rocková kapela Pepper, tentokrát v nové sestavě:
Filip Šplíchal baskytara, Aleš Bláha bicí a frontman Petr Šimek.
A poněvadž Aleš hrál v domácím prostředí, nemá to daleko ani na
zkoušky. Kapela v minulém roce získala pronájem místnosti v bý‐
valé škole, kterou si přestavěla na zkušebnu.  Účast i atmosféra by‐
la opět skvělá a jistě k tomu přispěla i předkapela Metresa! A poně‐
vadž to „Pepříkům“ hraje dobře, pokřtili 10. května v klatovském
MC Střelnice své první album s názvem „Evoluce X“.  

ZH, foto Aneta Švábová

Rock o pouti
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Letošní ročník turistického pochodu CHODSKÁ BŮTA se
mimořádně vydařil! Byl krásný květnový den.

Letošního ročníku se zúčastnilo celkem 711 lidí! Z toho 595
pěších, 75 na kole a dalších 41 lidí přišlo na závěrečný program
do Lomečku. Tam už na naše hosty čekala kapela RELAX, která

opět nezklamala. Hrálo se, tancovalo a byla krásná atmosféra.
Nikomu ušlé kilometry v nohách nevadily. Vždyť i cestou se
mohli pochodníci občerstvit na Orlovici, kde stánku již několik
let šéfují manželé Bolecovi. Paní Tíkalová velice dobře spolu‑
pracovala s publikem a zpívala jednu písničku za druhou. Na pa‑
nu kapelníkovi Tíkalovi bylo na první pohled vidět, jak ho mu‑
zika baví a jak do toho dává vše. Zapomenout nemohu ani na
klávesy hrající Hanku Matějkovou, opravdu jim to krásně
ladilo! Sehrané party u občerstvení pracovaly na plné ob‑
rátky a vše bylo tak, jak si tradice zaslouží. Potkalo se zde
spoustu známých, byla sranda a na lidech bylo vidět, že
jsou spokojeni.

Nejstarší účastnicí pochodu byla letos devadesátiletá
Miluše Mikulášová z Hluboké, nejstarším mužem byl Ja‑
roslav Hošek z přeštického klubu turistů, který je jen
o dva roky mladší. Za obdivuhodný výkon gratuluji panu
Jaroslavu Koutnému, který brzy oslaví osmdesáté naroze‑
niny a ujel padesátku na klasickém, mechanickém kole.
Obdivuhodný výkon předvedl také Jaroslav Koutník ze
Zahořan, opět po dvacítce přidal ještě osmičku. Oceňuji
nasazení pořadatelů v zájmu společného cíle, kterým je
spokojený návštěvník a dobrá reprezentace spolku, po‑
tažmo obce!

Český zahrádkářský svaz v Chodské Lhotě keramickou
botičkou letos oceňuje tyto pořadatele a členy:

Jaroslava Šteflová, za dlouholetou práci pro spolek a po‑
chod.

Paní Šteflová je dlouholetou členkou spolku a dlouhá léta
vykonává funkci hospodářky spolku. Je velmi aktivní členkou
a nechybí na žádné akci. Střeží svědomitě spolkovou kasu a
při tom pomáhá na všech akcích s organizací a nákupem. Tak
střež naše oběživo, ať si můžeme dát pivo!

Josef Koutník, zvaný Pepík Brančák, u příležitosti významné‑
ho životního jubilea.

Pan Koutník je dlouholetý člen spolku zabezpečující krom elektri‐
ky také tolik potřebnou zábavu. Je aktivním členem spolku a dlouho‐
letým pořadatelem turistického pochodu. Příkladná je také jeho prá‐

ce pro spolek. Pepíku, všechno nejlepší, hodně
zdraví a hodně smyslu pro humor!

Martina Strnadová, za výbornou spolu‑
práci a vstřícnost.

Paní Strnadová spolupracuje s naším spol‐
kem na přípravě občerstvení. Již několik let
nám pomáhá nasytit naše velevážené hosty.
Dlouhá léta nám ve svojí provozovně poskytu‐
je azyl pro naše schůze a vždy nás při tom
chutně nakrmí. Martino, děkujeme!

Velké poděkování všem podporovatelům
v čele s Obecním úřadem v Chodské Lhotě.
Jménem spolku děkuji panu Jiřímu Červenkovi
z obce Svinařov u Smečna a jeho přítelkyni
Markétě za sponzorský dar, který našemu
spolku věnoval. Ač pan Červenka není místní
občan, Chodské bůty se zúčastňuje od mládí.
Na start našeho pochodu ho přivedl jeho strýc
Jiří Smetana, který v Chodské Lhotě vojančil.
Zdravím také pana Smetanu. Jiří, děkujeme!

Na Chodskou bůtu jezdí naši přátelé i ro‑
dáci. Jedním z nich je i Harry Bourák, vlas‑
tním jménem Václav Marval. A protože Vác‐
lav je i naším členem, přejeme mu za zahrád‐
káře ze Lhoty všechno nejlepší k jeho šedesáti‐
nám a děkujeme mu za jeho práci, kterou pro
spolek vykonal. Vášo, díky. Když Václav ve Lho‐
tě bydlel, nechyběl na žádné brigádě, jak u ha‐

sičů, fotbalistů či zahrádkářů. 
Poděkování patří také paní doktorce Anně Baxové za zabez‑

pečení zdravotní služby a její ochotu zaskočit pracovně vytíže‑
nou Terku Jägerovou.

Víme, že naše práce stojí na vaší účasti a vážíme si každého, kdo
přijde. Zdrávi došli po osmatřicáté!  

Za zahrádkáře z Chodské Lhoty Milan Zajíc, foto Jaroslav Nunvář

Brnířove pod Bezným, domovem jsi líbez‐
ným, zpívali si staří brnířovští starousedlíci
v hospůdce při posezení u dobrého piva. Na
vrcholu Bezný, jenž ční nad Brnířovem v nad‐
mořské výšce 658,9 m byl odhalen 16. 5.
2010 tzv. „Trojmezní kámen“. Leží v pomysl‐
ném trojúhelníku mezi Brnířovem, Prapořiš‐
těm a Novou Vsí. Má hmotnost 20,5 q a byl
nalezen na polích pod sv. Annou u Brůdku.

Povrchovou úpravu navrhl akademický
malíř – brnířovský chalupář – Michael Ritt‐
stein a do reálné podoby jej převedl kameník
Štěpán Strejc.

Kámen je rozdělen na jakési katastry, vy‐
mezující obce Brnířov, Prapořiště a Novou
Ves. Přední stranu zdobí vytesaný parez, jenž už neodmyslitelně patří k sym‐
bolům Brnířova. Celou akci zorganizoval brnířovský patriot pan Josef Hus‐
ník. Ke kameni se dostanete buď z Brnířova přímo na Bezný do prudkého
kopce, nebo si můžete projít trojici kopců z Prantů na kopec Ráj, Čepice, Bez‐
ný. Nejschůdnější cesta je z Prapořiště na kopec Čepice a na Bezný.  

Libuše Hynčíková

V Brnířově pod Bezným

Zdrávi došli po osmatřicáté
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Pozvánky Koloveč
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Dne 15. dubna jsme  se autobusem vypravili na prohlídku SOU v Domažlicích.
Po příchodu jsme se rozdělili do dvou skupin. První skupina se šla s paní učitel‐
kou podívat na studentky oboru kosmetička, kde jsme si mohli nechat nalako‐
vat nehty. Druhá skupina, což byli převážně kluci, šla s asistentkami do truhlář‐
ské dílny, kde viděli, co všechno dokážou vyrobit truhlářští učni. Navštívili také
moderní počítačovou učebnu s 3D tiskárnami. Když jsme byli všichni opět po‐
hromadě, nahlédli jsme do cvičné kuchyně kuchařů, kteří nám připravovali
oběd, který se skládal z kuřecího vývaru s nudlemi, kuřecího řízku se šťoucha‐
nými bramborami a palačinkou s flambovaným ovocem. Poté jsme šli do jídel‐
ny, kde nás čekal banket. Každý jsme se posadili a měli před sebou talíře, skle‐
ničky a několik příborů. Obsluhovali nás žáci prvního ročníku oboru kuchař –
číšník, kteří nám vysvětlili, na co všechny ty talíře a skleničky slouží. Naučili nás
také, jak si správně dát ubrousek na klín, jak správně sedět a další věci. Po vyni‐
kajícím obědě jsme si pod vedením studentů sami namíchali drink, jako oprav‐
doví barmani. Nakonec nás čekala návštěva kadeřnictví, ve kterém si holky
mohly nechat natočit vlasy a kluci ostříhat. Exkurze se nám moc líbila, všichni
na nás byli moc milí a laskaví, všechno nám ochotně vysvětlili a ukázali.  

Stella Nejdlová, 5. třída ZŠ Kout na Šumavě

Věřící z Domažlicka a Klatovska putovali
do bavorských Nových Kostelů na památku
přenesení sošky Panny Marie Loučimské
ve čtvrtek 1. května. Letošní rok je jubilej‑
ní, 9. května to je již 35 let od první pouti
po pádu železné opony.

Poutníky vítal u vchodu do kostela novo‑
kostelecký farář P. Dr. Augustinus Kozdra
OFM. Pouť začala v dopoledních hodinách
modlitbou Růžence, následovala hned
slavná mše svatá. Hlavním celebrantem a
kazatelem byl domažlický vikář P. ThLic.
Miroslaw Gierga. Spolu s ním se slavné mše
svaté zúčastnilo dalších osm kněží z Do‑
mažlického a Klatovského vikariátu, Mons.
Emil Soukup, Mons. Miroslav Kratochvíl, P.
Karel Adamec, P. Ivan Pavlíček, P. Przemys‑
law Ciupak, P. František Kaplánek a P. Pa‑
rek Hric.  Spolu s nimi celebroval při mši
svaté také německý farář P. Josef Drexler,

který poutníky v úvo‑
du mše svaté přivítal
v českém jazyce a při‑
pomněl výročí, vý‑
znam a tradici této
slavnosti.

Bohoslužby byl pří‑
tomen také současný
starosta z Neukir‑
chen Marcus Müller
s manželkou a bývalí
starostové Josef Ber‑
linger, Egid Hofmann
s manželkou a lou‑
čimská starostka Ja‑
na Dirriglová. Mši
svatou doprovodila
hrou na varhany do‑
mažlická varhanice
Jana Dědinová, věřící

zpívali
ke mši svaté píseň Tisíckrá‑
te pozdravujem Tebe a Ježíši
Králi.

Poutě k Panně Marii Lou‑
čimské obnovil  v roce 1990
Mons. Vladislav Sysel z Lib‑
kova, na něj se také vzpomí‑
nalo při přímluvách. Neza‑
pomnělo se na pana Haymo
Richtera, který byl redakto‑
rem a fotografem místních
novin Kötztingerzeitung a
od roku 1990 se zúčastňoval
každé pouti. Letos uplynou
dva roky od jeho smrti.

Po mši svaté zazpívali
všichni společně Loretánské
litanie a pak se věřící spolu s
kněžími přesunuli ke kapli
sv. Jana Nepomuckého na
prostranství před kostelem,
kde písní Vroucně vzýván

budiž Jene svatý uctili tohoto českého ná‑
rodního světce a patrona. 

A v čem byla letošní pouť jiná? Pouť je
vlastně každý rok stejná, a přesto je vždyc‑
ky něčím jiná, výjimečná. Letos jsme osla‑
vili 35. jubileum od pádu železné opony,
v porovnání s prvními poutěmi se jí zúčas‑
tnilo méně poutníků, ubylo také těch
v chodských krojích.

Socha Panny Marie, která je umístěna
na hlavním oltáři, letos nebyla oblečena
do šatů, protože se připravuje její restau‑
rování a po skončení všech májových pou‑
tí bude z oltáře sejmuta a předána restau‑
rátorce.

Každopádně to bylo krásné vyznání víry
a uctění Panny Marie v měsíci, který je za‑
svěcen naší nebeské Matce a my jsme ji na
tomto poutním místě v krásném chrámě
mohli poděkovat a prosit o ochranu našich
rodin a společenství. 

Martina Matějková, Loučim

Páťáci z Kouta si prohlédli učiliště

Věřící se vydali do Bavorska k Panně Marii Loučimské
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Na Kdyňsku májky uhlídali

n V Loučimi

n V Pocinovicích

n V Kolovči

n V Oprechticích

n V Zahořanech

n V Brnířově

n V Nové Vsi

n V Koutě na Šumavě

n Ve Starci
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Když na Kdyňsku kvetl šeřík

Den matek využil
městys Koloveč
jako příležitost
poděkovat všem
maminkám za je‑
jich laskavost a
péči. V neděli 11.
května pro ně
přichystal na sále
kulturního domu
v Kolovči oslavu.
A milou pozor‑
ností pro každou
ženu byl karafiát. 

(PK, PD)

První květnová sobota patřila tradičnímu čarodějnickému sletu. Na kdyň‑
ském náměstí se sešly na dvě stovky malých čarodějnic a čarodějů, aby nav‑
štívily a splnily třináct kouzelných úkolů, které si pro ně připravili vedoucí
z PS Safír Kdyně.  Pavla Hrubá

Brigáda u kostela sv. Anny na Tanaberku. Děkujeme všem dobrovolníkům.
Uklidili jsme nejen kostel, ale i jeho okolí. Díky vám je u sv. Anny zase o něco
krásněji. Martina Pejsarová

V Koutě na Šumavě se v dubnu konalo setkání seniorů, které se těšilo hojné
účasti. Obec zajistila malé pohoštění. Vystoupily děti z Chodského souboru
Mráček a zahrála Veselá muzika z Chodska.  OÚ Kout na Šumavě

O Velikonoční neděli v Pocinovicích vyrazili na procházku.  Obec Pocinovice

ČZS Koloveč pravidelně pořádá trhy s prodejem sazenic zeleniny, květin,
ovocných a okrasných keřů, stromků a doplňkového sortimentu. Poslední
proběhl v sále kulturního domu  v sobotu 3. května.  

Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Žáci všerubské školy se vypravili do Domažlic, kde si v nemocnici v rámci
projektu Medvídek vyzkoušeli první pomoc, volání na tísňovou linku, jak
pečovat o své zdraví, poslechli si fonendoskopem svá srdíčka a prohlédli si
ambulanci na dětském oddělení.  R. Reifová


